
 7031/5-ג .2.82121ישיבה בנושא מועצה ציבורית יהודי אתיופיה 

[ המזכיר  נבו[יועץ ראש הממשלה לתפוצות], [עזריאל] אבנר, [יהודה] בן פורת, [מרדכי] נוכחים: 
[חבר הכנסת עוזי] בן אלישר, אליהו [חבר הכנסת ] דומיניץ, [יהודה] , הצבאי של ראש הממשלה]

 הלוי[אפרים] שילנסקי, [חבר הכנסת דב] קוטלוביץ, גלבוע, [משה] ברעם, 

בן פורת: מדווח על הצעדים שננקטו עד להחלטה להקים מועצה ציבורית. אליהו נאווי מוכן לקבל את 
 .ם רה"מ לפיו יהיה ראש המועצה הציבוריתאההצעה המקורית גם 

 .פיהאבנר: טומי לפיד [מנהל רשות השידור] רוצה חוו"ד אם לשלוח צוות לאתיו

מנציגנו בקניה פגש את כתב רויטר על המצב באתיופיה. (הפעילים בשטח טוענים  כתבגלבוע: הגיע מ
שאמר  אתיופית?). הוא טען שביקורו בגונדר עם מנהל סוכנות הידיעות ה(שיהיו צריכים פומביות

י לכל הנוכחים). מושל נפת המשנה בגונדר הוא פלאש כתבשהם מעריכים את ישראל (שלח את המ
 (כך שלא יכול להיות רצח יהודי המוני).

 הלוי: יש פלאשים בתפקידי ממשל אך אינם מבליטים את יהדותם

יותר [טוב] ינגר מסר שכן היהודים ידעו עברית. הערכתו  כי ביטחונם האישי של הפלאשים דגלבוע: א
 בביקור ישראלים אך בלי הצהרות ובלי לפגוע בהם. אי )?נאחזים(מאשר בתקופת הקיסר. הם 

 זהירות זה יהיה נזק לפלאשים.

 בן אלישר: פרטים נוספים מנציג המוסד. האם המוסד הופתע מרגישות אתיופית לדעת קהל

יוצאת קבוצת  .היה בקשר עם המוסד טרם יציאתו העיתונאיהלוי: לא ידענו על התפתחות כזאת. 
כמו הסוכנות שמזוהה ] ארגון[בזהות ישראלית. לא תחת דגל הממשלה או ] ...ל[עבודה עם אבטחה 

רביים לשהייה ארוכה. בוצעו רב הכפרים. הם יצוידו באמצעים המ. הם ינסו להגיע למי[....] עם
בירורים על הפרסומים בעיתונים וניסו להעמיד את ההודעה במבחן. גם אם לא ינתנו אשרות ננסה 

 ולהביא אשרות בשטח. פעולה לא זהירה עלולה לפגוע ביהודים. )?המתין(ל

אלישר: יש כאן גלוי של רגישות אתיופית ולא התקבל בדרג כמוך אלא ודאי בדרג גבוה מאוד וזה  בן
מלחץ ציבורי וזה העיקרון שמנחה. אומר שרצו להראות את שרצו להראות. אסור בשלב זה להרפות 

 ) לא2לחץ מבוקר מאוד וטוב שזה מתואם עם השר בן פורת. לא יותר מידי לחץ אך לא לנתק? זאת. 
לשקר לאתיופיה. שום משלחת שלא תהיה נהירה ישראלית שכל ישראלי טוב נוסע לאתיופיה. כמו 
בעניין מצרים. זה עלול לסגור כל אפשרות לעזרה. יתכן וכדאי לחדש מגע בדרג מדיני ולא רק של 
המוסד. עדיף שלפיד לא ישלח צוות טלוויזיה. רצוי שצוות אמריקאי יסע כדי לעזור לאתיופים ולא 

 ללחוץ אותם. אנחנו משרתי רצונם של האתיופים וזה משרת את עניינו. 

 ברעם: עלול להזיק לנו אם צוות טלוויזיה יערוך כתבה ביקורתית על הממשל. עלולה להיות מסוכנת.

 בן אלישר: אולי בן פורת יפגש עם וועדת העורכים בנושא זה

 העיתונות צריכה להיות מבוקרת מאוד.ברעם: בנושא המדיני לא אנו צריכים לייעץ אלא הממשלה. 

קוטלוביץ: שתצא משלחת של אנשים אחראיים + אנשי ציבור שיבדקו את המצב באופן דיסקרטי. 
השלב הבא צריך להיות מדיני פוליטי אך חייב להיות עם הכנה מראש. צריך לפעול בהקדם. אם לא 

 נשלח אישי ציבור זה לא יתקבל בציבור

זוהר שיצאו ? במשרד החוץ והעלו התנגדות שבנוסף למוסד -חכי"ם דהן וברגלבוע: הייתה פניה של 
יצא קבוצה ציבורית. צריך להשקיט את ההתלהבות בעקבות הכתבות. יתכן וזה ברווז עיתונאי. צריך 

. כי בשיחה עם 100%-קצת להתקרר. יתכן וזה לא על דעת מנגיסטו. יתכן וגם העיתונאי לא בטוח ב
? את האתיופים זה ? את האתיופים. ש ?צוותיםכ"כ החלטי. כ"כ הוא אמר שנציגנו הוא לא היה 

צריכים לכוון תגובה ישראלית והכוונה בחו"ל. צריך למסור ליהודים. עתה, המועצה הציבורית זה חלק 
 מהביטוי המבוקר לתגובה ישראלית.

יודעים  הלוי: לא רוצה להתייחס אם יש תכנית ואם המוסד לא חזה אותה. העובדות הן שכולנו לא
בוודאות מה המצב. רק בעוד כמה ימים אדע אם יש אפשרות לבקר פלאשים (לתיירות מותר תמיד 



למעט אזורי הפלאשים). והדגש על פלאשים. רק אח"כ ניתן יהיה להחליט אם לשלוח אישי ציבור. כל 
כנה כי השנים המוסד לא התנגד לפעולה פומבית לגבי אתיופיה. חששנו שיגלשו מאתיופיה למדינה ש

 שם יש חשש לחיי אנשינו. יהודי אתיופיה שלחו משלחת לפני פחות משנה ואמרו את אשר אמרו

אבנר: מציע שנמתין לגישוש הראשוני של המוסד בלי ניסוחים ציבוריים. אילו יכולנו לשלוח איש ציבור 
 יתכן וזה היה מועיל (השאלה מי).

 הלוי: לא יודע מתי יסתיים העניין

שה שגלבוע מדבר זה לא כולל את כל הפלאשים כי למיטב ידיעתו אינם יודעים עברית שילנסקי: הפגי
בארץ ובחו"ל. לדעתי אסור  . הבעיות? של הצלת היהודים חשוב יותר מהדיבורים הציבורייםהרבה

 .[מילה חסרה]לשלוח א

) מציע כי בשלב ראשון נעשה גישוש דרך המשלחת של המוסד בלי חכי"ם. אם נתקדם 1בן פורת: 
להתייחס לכך אם זה מפנה או לא מפנה) יש לפגוש את ועדת העורכים ולנסות למתן את  (וצריך

) מועצה ציבורית תפקידה יהיה לרסן את הציבור. הרשימה המוצעת היא ללא 2הכתיבות בנושא. 
סינון. צריך לעשות מועצה ציבורית שלא תהיה "מטעם". מציע שפורום זה יהיה פורום קבוע כדי 

יהדות במצוקה כדי שיהיה תיאום בין ממסדי. מציע לעוזי ברעם שהנושא יעשה לתחום כל נושא 
ביוזמת האנשים. לבוא לאליהו נאווי ולמסור לו את השמות. יש בקשה של עו"ד קורינלדי אם הם 

 יכולים לנסוע. מציע לדחות את ההצעה.

דק ? לגישוש את גלבוע: לא נוכל לעצור אנשים מלצאת בלי קשר למשלחת המוסד. לומר שהנושא נב
 יכולות המשלחת הציבורית.

 אבנר: האם ניתן לפרסם פעולה שנעשית

בפומבי שאנו שולחים אנשים. רוצה הלוי: לא יודע מה אבל הקבוצות בימים הקרובים לא רוצה לפרסם 
 לבדוק את דעתם בלי להביך אותם או להרגיזם. (זה יכול גם לקומם את הסובייטים). 

 אנשים לבדוק את המצב 3 – 2 –: בהקדם אפשר להתיר ל קוטלוביץ

הלוי: אם ? ? בסדר המוסד יצא מהעניין. וייתן לאחרים לפעול. אם יתקעו שם אנשי ציבור נאלץ אח"כ 
 לחלצם.

 

 

 

 

 


